
Dagsorden til byrådets møde den 18. 
januar 1995 kl. 1900 i byrådssalen.

Medlemmer:
Kim Rockhill
Hans Jørgen Mortensen
Anni Skov
Preben Lansø
Bendt Bach Sørensen
Annie Hansen
Anders Clausager
Knud Andreasen
Hans Henning Bjørnsen
Holger Andersen
Jéns Brogaard Jensen
Steen Berthelsen
Bent Vestergaard Jensen

Fra administrationen:
Lisbeth Lemmich 
Ingrid Hansen

Bemærkninger:

Formandsmødet starter kl. 1830
Der er ikke lukket møde.

Tidspunkt for mødets afslutning:
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2.
Ændring af revisionsregulativ...
J.nr. ØKF 00.01A26
Kommunernes Revisionsafdeling har 
i de sidste år ændret praksis i 
forbindelse med revisionsbesøgene. 
Tidligere udførte revisionen kun fi
nansiel revision, som har til formål 
at efterprøve, om regnskabet er rig
tigt, og om de dispositioner, der er 
omfattet af regnskabsaflæggelsen, er 
i overensstemmelse med bevillinger, 
love og andre forskrifter.
Nu er revisionen begyndt at udøve 
forvaltningsrevision, som har til 
formål at vurdere, hvorvidt der er 
taget økonomiske hensyn med forvalt
ningen af de midler og driften af de 
virksomheder, der er omfattet af 
regnskabet. Forvaltningsrevision skal 
ses i sammenhæng med kommunens mål, 
midler, forbrug og resultater. Det 
er ikke formålet at vurdere hensigts
mæssigheden af politiske beslutnin
ger, for så vidt beslutningerne er 
lovlige, og beslutningsgrundlaget og 
andre forhold i øvrigt er i orden, 
såfremt byrådet ønsker en hurtigere 
udvikling af forvaltningsrevisionen i 
Skibby kommune, vil det kræve nogle 
ændringer i kommunens revisionsregu
lativ.
Kommunernes Revisionsafdeling har 
fremsendt udkast til nyt revisions
regulativ, som vedlægges sagen.
Det skal bemærkes, at det ikke vil 
betyde merudgift til revision, idet 
løbende forvaltningsrevision vil være 
indeholdt i revisionsafdelingens ba
sishonorar.
økonomisk forvaltning anbefaler, at 
nyt revisionsregulativ godkendes, 
således at der fremover udøves for
valtningsrevision .
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
10. januar 1995 det nye revisionsre
gulativ til godkendelse.
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:: boi^
Ungdomsinstitutioner-sammenlægning.
J.nr. TF 03.02.15.G02
Arkitekt Jørgen Kjær Hansen har på 
Vegne af Skibby Ungdomsboliger, afde
lingerne Hovedgaden 36 og Selsøvej 9, 
søgt om tilladelse til sammenlægning 
af afdelingerne til én selvejende 
institution.
I henhold til bestemmelserne i Lov om 
Boligbyggeri, § 67a kan byrådet med
dele samtykke til, at selvejende ung
domsboliginstitutioner sammenlægges 
til én institution, og at meddelte 
tilsagn om offentlig støtte overføres 
til denne institution. 
Indstillingsbilag vedlagt sagen. 
Miljø- og teknikudvalaet anbefaler på 
møde den 22. december 1994, at ansøg
ningen om sammenlægning af de 2 ung
domsinstitutioner Hovedgaden 36 og 
Selsøvej 9 godkendes til ikrafttræ
delse 1. august 1994.
Det fremsendte forslag til vedtægter 
godkendes.
Inden 1. april 1995 skal der fremsen
des budgetforslag for regnskabsåret 
1995/96, budgetspørgeskema og vedii- 
geholdelsesrapport til godkendelse i 
miljø- og teknikudvalget.
Budget for begge ungdomsboligafdelin
ger for perioden 1/8 1993 - 31/7 1994 
er fremlagt i sagen.
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4.
Gebvr for høring i forbindelse med 
dispensationsansøgning i lokalplan
områder
J.nr. TF 01.02.05029
For en del år siden vedtog byrådet, 
at der skulle opkræves gebyr til dæk
ning af udgifter i forbindelse med 
høringen i dispensationssager i lo
kalplanområder .
Gebyret svarede til de faktiske ud
gifter til porto og adresseudtræk fra 
BBR.
Miljøministeriet har siden fastsat 
nogle regler for beregningen af geby
rer i sådanne sager (bek.nr. 903 af 
17. dec. 1991, kap. 6):
Opkrævningen af gebyr skal ske med et 
fast grundbeløb ganget med antallet 
af beboere og foreninger, som skal o
rienteres.
Gebyret kan indeksreguleres.
Gebyret opkræves kun for betydnings
fulde afvigelser fra lokalplaner, i
det kun byggeri på mere end et samlet 
bruttoetageareal på over 250 m2 eller 
en højde over 8,5 m over terræn berø
res - og kun hvis det samlede antal 
af personer og foreninger, som skal 
høres er over 10.
Der foreslås et grundbeløb på 10,-kr. 
til dækning af BBR-udtræk, hørings
brev og evt. orienteringsbrev til 
indsigere.
Taksterne skal annonceres i Lokalavi
sen.
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på 
møde den 22. december 1994, at der 
opkræves et fast grundbeløb på pt.
10,-kr. i forbindelse med dispensa
tionsansøgning for de i Bek.nr. 903 
af 17. dec. 1991 nævnte byggerier.
Borgmesteren indstiller, at taksten 
fremover reguleres på takstbladet i 
forbindelse med budgetvedtagelsen. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
10. januar 1995 miljø- og teknikud
valgets indstilling.
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5.
Byllincreriis renseanlæg - åstedsfor
retning
J.nr. TF 06.03.12G04
Teknisk forvaltning forelægger mate
riale til afholdelse af åstedsforret
ning incl. fortegnelse over ejendom
me, der berøres af varige og midler
tidige rådighedsindskrænkninger. 
Indstillingsbilag vedlagt sagen. 
Miljø- oa teknikudvalget anbefaler på 
møde den 22. december 1994:
- at åstedsforretning og ekspropria
tion gennemføres i henhold til det 
af Rambøll, Hannemann & Højlund A/S 
udarbejdede åstedsmateriale og den 
ordinære tidsplan.

- at Skibby kommunes procedure for
behandling af ekspropriation for
enkles, således at miljø- og tek
nikudvalget bemyndiges til indkal
delse til og afholdelse af åsteds
forretning, medens selve ekspropri
ationsbeslutningen træffes af byrå

. det. ■ ■ ; ■
Teknisk forvaltning oplyser, at mate
riale.til åstedsforretning udarbejdet
af Rambøll, Hannemann & Højlund A/S 
den 13/12-94 tidligere er udsendt til 
byrådsmedlemmerne.
Økonomiudvalget godkender på møde den 
10. januar 1995 miljø- og teknikud
valgets indstilling.
Forelægges byrådet til efterretning.
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6.
Evt. sala af østby Havn 
J.nr. TF 08.03G02
Østby bådelaug foreslår i brev af 8. 
oktober 1994, at der optages forhand
linger om bådelaugets overtagelse af 
havnen incl. omliggende areal og en 
lade.
Ønsket om overtagelse er begrundet i 
en forestående kraftig renovering af 
laden, som givet er nødvendig, men 
som bådelauget ikke ønsker at foreta
ge uden at have fuld rådighed over 
havn med omliggende areal.
Da der p.t. er usikkerhed om Skalle
værkets anvendelse efter ophør af 
skalleproduktionen, finder teknisk 
forvaltning, at der ikke på nuværende 
bør optages forhandling om salg. 
Miljø- og teknikudvalget indstiller 
på møde den 22. december 1994, at 
byrådet ikke for tiden ønsker at op
tage forhandling om salg under ind
tryk af Skalleværkets fremtid. 
Bådelauget meddeles, at de rettighe
der, som lauget har på havnen, fort
sat er gældende og vil blive respek
teret i planlægningen af området på 
Østby Hammer.
Økonomiudvalget godkender på møde den 
10. januar 1995 miljø- og teknikud
valgets indsti1ling.
Knud 0. Andreasen og Steen Berthelsen 
indtager særstandpunkt og begærer sa
gen forelagt byrådet.

Dag og år Formandens
initialer
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gala af areal til kraftvarmeværk i ... 
Skuldelev.
J.nr. TF 13.06.05
Nellemann, rådgivende ingeniører og 
planlæggere A/S spørger i brev af 18. 
november 1994, hvilke grunde, der er 
til salg i erhvervsområdet ved Egevej 
i Skuldelev.
Arealet skal anvendes til opførelse 
af det planlagte kraftvarmeværk i 
Skuldelev.
Indstillingsbilag vedlagt sagen. 
Miljø- oa teknikudvalaet indstiller 
på møde den 22. december 1994, at 
rådgiveren meddeles:
- at kommunen er indstillet på at 
afhænde et areal på ca 2200 m2 på 
Egevej til opførelse af af et 
kraftvarmeværk.

- at prisen er fastsat til 50 kr/m2
- at kommunen vil medvirke til at ud
arbejde det fornødne tillæg til 
kommuneplanen med tilhørende lokal
plan efter 8 ugers proceduren.

Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
10. januar 1995 miljø- og teknikud
valgets indstilling.
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8 .IfÉBt
Aftale nm fællesfinansiering mellem , 
Skibby Ryråd oa Frederiksborg amt 
vedr. daabehandlinqstilbud.
J. nr. SSSF 17.03.13
Der har de seneste 2 år været arbej
det med oprettelsen af et lokalt 
.dagbehandlingstilbud.
Siden arbejdsgruppen færdiggjorde sit 
arbejde har der foregået drøftelser 
dg forhandlinger med Frederiksborg 
Amt.
Frederiksborg amts administration og 
forvaltningen i Skibby har udarbejdet 
udkast til aftale, som forelægges 
h.h.v. Frederiksborg amtsråd og Skib
by byråd. Aftalen forelægges amtets 
socialudvalg i november og amtsrådet 
i december.
Det forventes herefter, at det er mu
ligt at iværksætte projektet den 
1/3-95. ■
Der foreligger følgende materiale: 
Udkast ti1 aftale ■
Proj ektbeskrivelse
økonomibilag
Budget
Bilag vedr. salg af pladser 
Skole-, social- og sundhedsudvalget
anbefaler på sit møde den 29. 
november 1994
at aftalen mellem Skibby Byråd og 

Frederiksborg amtsråd om fælles 
finansiering af lokalt dagbehand
lingstilbud godkendes, 

at udgiften forventes at kunne holdes 
indenfor budgettet.

Kopi af udkast til aftale vedlagt 
sagen.
Økonomiudvalget vedtog på møde den 
13, december 1994 at udsætte sagen 
til udvalgets møde i januar måned.
Notits af 3. januar 1995 fra admini
strationen vedlægges.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
1°• januar 1995 skole-, social- og 
sundhedsudvalgets indstilling sammen 
med intern notits af 3/1-95.
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T 96

drøftede pa december
om kommunen fortsat ønsker at 
i "Kulturby-96" og ønskede 

punktet optaget på dagsordenen i ja
nuar måned for endelig stillingtagen. 
Administrationen oplyser:
* det indbetalte bidrag for 1994 ud
gjorde kr. 44.000.

* det beregnede bidrag for 1995 udgør 
kr. 52.000 og for 1996, kr. 79.000.

* byrådet godkendte d. 22. juni 1994, 
at biblioteket fik tillagt 3 timer 
ugentlig fra 1/7-94 på grund af 
merarbejde omkring deltagelse i 
MKulturby-96n. Denne udgift beløber 
sig til kr. 1.801,45 pr. måned. En

af disse timer (4 mdrs. 
vil således give en bespa- 

li/v indeværende år på ca.
:0 kr. . . . ■.■

indstiller på møde 
janaur 1995, at kommunen med 

omgående virkning melder sig ud af 
"Kuiturby-96*,. ■ ■■
Beløbet for:1995 fastholdes på bud- 
gettet, idet man ønsker beløbet brugt 
lokalt samt ønsker en debat om kul
turen .
Den midlertidige ekstranormering på 3 
timer/ugentlig på biblioteket fast
holdes.
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g i  o p r e t t e Ise af et lokalsam- 
idvalg på daginstitutionsområ-

EP 81.38
pa skole-, soci- 

og sundhedsområdet er for tiden 
således, at der er lokalsamarbejds
udvalg for dagplejen, for sundheds
området og på hver af de tre skoler, 
mens daginstitutionerne refererer di
rekte til Hovedsamarbejdsudvalget.
Det foreslås, at der pr. 1. januar 
1995 oprettes et lokalsamarbejdsud
valg for daginstitutionsområdet, og 
at udvalget får følgende sammensæt
ning: . .
3 ledelsesrepræsentanter, hvor team
lederen på området er født formand, 
og de 2 øvrige ledelsesrepræsentanter 
dpeges med 1 fra fritidshjem og 
* ’ ’>er og 1 fra børnehaverne.

^perslev-området, -■ ■ ■■■ ■
ISkuldelev-området, ' ' ' ■
$ k i bby - omr å d e t, ■■ samt ;
arbejderrepræsentant yderligere. 

Forslaget anbefales af Fællesudvalget
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
10. januar 1995, at forslaget godken
des .
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m reduktion af antallet af 
errepræsentanter i hovedsam- 
valget for administrationen 
mar 1995

ifedsamarbejdsudvalget for admini- 
rationen foreslår, at antallet af 

Medarbejderrepræsentanter reduceres 
1 til ialt 4, således at medar- 
lerrepræsentanterne fremover væl- 
som følger:

! fra HK-området,
1 fra socialrådgivere/teknikere/aka- 
demikere,

^yfira beskæftigelsesområdet/bibliote-
Hidtil har der også været en repræ
sentant for rådhusets kantine og
rengøringen.Da rengøringen er overgået til Fa.
" ..og der derfor ikke længere er

: rengøringsassistenter og da 
Ciigen i kantinen pt. er ubesat, 
låtr hovedsamarbejdsudvalget at 
1 Repræsentant fjernes. ■ '

er anbefalet af fællesud
valget og koordinationsudvalget.

, • anbefaler på møde den
10. januar 1995, at forslaget godken
des .
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